
Protokół nr III/06 
z sesji Rady Gminy Górzycy 

odbytej dnia 8 grudnia 2006 r. w sali narad Urzędu Gminy. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Bogdan Nerko o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności na 
sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego stwierdził prawomocność obrad.    

 
Następnie Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie 
do porządku obrad sesji zmian poprzez  dodanie pkt. 7a. Podjęcie uchwały w 
sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca do Zgromadzenia 
Związku Międzygminnego pod nazwą „Celowy Związek Gmin CZG-12”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne radnych wniosek Wójta 
Gminy   o wprowadzenie do porządku obrad sesji ww. zmian.  
 
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 14 głosami „za” przy 1 
głosie „przeciwnym” zdecydowali o przyjęciu proponowanych zmian do 
porządku obrad sesji. 
 
Zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji, który po 
wprowadzeniu ww. zmian przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie  porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA” na temat działalności 

klubu oraz funkcjonowania sportu w gminie oraz informacja w sprawie 
wydatkowania dotacji gminy na działalność klubu w roku 2006. 

5. Ocena funkcjonowania działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w 
Żabicach w 2006 roku. 

6. Podjęcie uchwał okołobudżetowych 
a) w sprawie podatku od nieruchomości; 
b) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego za 2007 rok; 
c) w sprawie podatku od środków transportowych; 
d) w sprawie podatku od posiadania psów. 

 



7. Podjecie uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca  
na 2006 r. 
7a.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy 
     Górzyca do Zgromadzenia Związku  Międzygminnego pod nazwą  
     „Celowy Związek Gminy CZG-12” 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca 
na 2006 r. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
10. Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy.  
 
 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Tomasz Kowalczyk przedstawił następujące informacje z 
działalności w okresie międzysesyjnym: 
- złożył podziękowanie za dotychczasową współpracę dla Roberta Stolarskiego, 
pełniącego w okresie lat 2002 – 2006 stanowisko Zastępcy Wójta Gminy 
Górzyca i gratulacje z uwagi na objęcie mandatu radnego Rady Powiatu 
Słubickiego. 
- Wójt poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez mieszkańców 
sołectwa Górzyca przesunięcie granicy administracyjnej w Górzycy w kierunku 
miejscowości Owczary, ewentualna zmiana granic wymaga teraz 
przeprowadzenia procedury formalnej; 
- opracowany został plan modernizacji wałów przeciwpowodziowych, który w 
przyszłości przewiduje budowę ścieżki rowerowej wzdłuż wałów od Górzycy 
do miejscowości Pamięcin. Przewidywany termin realizacji tego zadania  to 
jesień 2007 roku. mina Słubice również przewiduje budowę ścieżki od 
Pamięcina do Słubic. 
- Wójt porosił obecnego na sesji Kierownika Zespołu ds. Funduszy UE, Gosp. 
Wodnej i Ochrony Środ. Pana Roberta Stolarskiego o przedstawienie projektu 
wspólnej inwestycji z Gminą Słubice - budowa oczyszczalni ścieków dla 
miejscowości Lisów, Golice i Pamięcin. 
Pan Robert Stolarski przedstawił i omówił koncepcję zastosowaną w 
oczyszczalni ścieków w miejscowości Brody. Poinformował radnych, że 
zastosowano tam bardzo interesujące rozwiązanie technologiczne i rozważa się 

 



możliwość zastosowania tego rozwiązania przy budowie oczyszczalni ścieków 
dla miejscowości Lisów, Golice i Pamięcina. 
Radni nie zgłosili pytań w tej sprawie. 
 
- Wójt Gminy przekazał informację o przekazaniu samochodu Mercedes 
zakupionego ze środków PEFRON na potrzeby Warsztatu Terapii Zajęciowej, 
ponadto poinformował, że z dodatkowych rezerw środków PEFRON Starosta 
Powiatu Słubickiego przekazał na działalność WTZ kwotę 60 tys. zł, która 
przeznaczona zostanie na bieżące potrzeby Warsztatu; 
- rozpoczęte zostały prace przy budowie chodnika do miejscowości  Owczary –  
zadanie finansowane przez Rejon Dróg Powiatowych w Słubicach  - koszt 28 
tys. zł (wykonanie i sprzęt to udział Gminy) 
- rozpoczęta została modernizacja drogi dojazdowej do oczyszczalni ścieków w 
Górzycy, modernizacja drogi sfinansowana zostanie ze środków Agencji 
Nieruchomości Rolnych (wykonanie i sprzęt to koszt Gminy); 
- 22.12.br. odbędzie się kolejny przetarg na realizację projektu „Wrota 
Słubickie”. Przewiduje się, że rozpoczęcie tej inwestycji nastąpi na początku 
miesiąca stycznia 2007; 
- trwają prace przy rozbudowie sieci kanalizacji w miejscowości Żabice, 
obejmujące ul. 1 Maja, Kostrzyńska i Października; 
- planowany jest remont więźby dachowej w kościele w Górzycy – w miesiącu 
styczniu 2007 wykonany zostanie szczegółowy kosztorys prac; 
- Wójt poinformował o nawiązaniu współpracy z  miastem Mosty Wielkie 
(Ukraina) i miastem Vadul – Lui  – Voda (Mołdawia) w zakresie wymiany 
sportowej, kulturalnej i młodzieżowej. 
- Wójt przedstawił wniosek Związku Międzygminnego „Media Odra Warta” o 
obniżenie wysokości stawki podatku od budowli będących gazowymi sieciami 
rozdzielczymi średniego ciśnienia do 0,2%. Wójt zaproponował utrzymanie 
stawki podatku w dotychczasowej wysokości z uwagi na trudności finasowe 
Gminy. 
- Wójt poinformował o zmianach personalnych jakie planowane są do 
przeprowadzenia w roku 2007: zmiana na stanowisku Dyrektora GOK po 
reorganizacji GOK-u  w związku włączeniem w strukturę GOK Kompleksu 
Sportowo-Rehabiltacyjnego oraz pełniąca obowiązki Kierownika Warsztatu 
Terapii Zajęciowej p. Monika Karasińska w miesiącu czerwcu obejmie 
stanowisko Kierownika WTZ. Ponadto w związku z uzyskaniem mandatu 
radnego w radzie powiatu słubickiego w wyborach samorządowych 12 listopada 
2006 r. Pan Robert Stolarski został odwołany ze stanowiska Zastępcy Wójta 
Gminy Górzyca, a częściowo jego obowiązki i uprawnienia zostały przekazane 
dla sekretarza Gminy Górzyca Pani Marii Palichleb. 
 
 
 

 



Ad. 4 
Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA” na temat działalności klubu 
oraz funkcjonowania sportu w gminie oraz informacja w sprawie wydatkowania 
dotacji gminy na działalność klubu w roku 2006. 
 
Sprawozdanie z działalności Klubu Sportowego ODRA przedstawił i omówił 
Prezes KS Robert Stolarski. Poinformował, że do pełnienia funkcji Prezesa KS  
na okres nowej kadencji  został wybrany Pan Michał Przemyski. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie zostało zaopiniowane 
pozytywnie na wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 6.12.br.        
 
Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag do przedłożonego sprawozdania. 
Sprawozdanie nt. działalności Klubu Sportowego w roku 2006  przyjęto bez 
uwag / sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
Ocena funkcjonowania  Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach w 2006 roku. 
 
Ocenę przedstawiła i omówiła Kierownik WTZ Monika Karasińska.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że ocena  została zaopiniowana pozytywnie 
na wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 6.12.br.        
 
Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag do przedłożonej oceny. Ocenę 
funkcjonowania WTZ w Żabicach w 2006 r. przyjęto bez uwag / ocena stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Na obrady sesji przybył Pan Michał Przemyski, który  obecnie jest nowym 
Prezesa Klubu Sportowego ODRA. Złożył gratulacje ustępującemu Prezesowi 
Panu Robertowi Stolarskiemu i wręczył okolicznościową wiązankę.                 
Do gratulacji przyłączyli się Wójt Gminy Górzyca i Przewodniczący Rady. 
 
Obrady sesji z uwagi na obowiązki służbowe opuściła Sekretarz Gminy Górzyca 
Maria Palichleb i Kierownik Zespołu ds. Funduszy UE, Gosp. Wodnej i 
Ochrony Środ. Pana Robert Stolarski oraz Pan Michał Przemyski. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwał okołobudżetowych: 
 

a) Projekt uchwały w  sprawie podatku od nieruchomości przedstawiła i 
omówiła Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej Helena Adamkiewicz. W uzasadnieniu poinformowała radnych, 

 



że zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do wyłącznej  
właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków      
i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach. Natomiast na podstawie 
art. 5 ust 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r. Nr 121 
poz. 844 z późń.zm) Rada Gminy w drodze uchwały, określa wysokość stawek 
podatku od   nieruchomości, z tym że roczne stawki podatku od  nieruchomości  
nie mogą  przekroczyć   rocznie górnych granic stawek  kwotowych w podatku 
od nieruchomości  określonych przez ministra do spraw finansów publicznych 
który w drodze obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 
Polskiej “Monitor Polski”.  Zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów z 
dnia 25 października 2006 r. ogłoszono górne granice stawek kwotowych w 
podatkach i opłatach  lokalnych Monitor Polski  z dnia 27 października 2006   r. 
Nr 75 poz. 758. Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu 
Statystycznego z dnia 14 października  2005 r. opublikowanym w Monitorze 
Polskim z dnia 13 października 2006 r. Nr 72 , poz. 724  wskaźnik cen towarów 
i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszych trzech kwartałów 2006 r. wyniósł 
0,9 %. Dodała, że stawki te corocznie podlegają podwyższeniu na następny rok 
podatkowy, z uwzględnieniem wskaźnika wzrostu cen detalicznych towarów i 
usług konsumpcyjnych i są zaokrąglane w górę do pełnych groszy.  
Proponowane stawki podatku od nieruchomości są na poziomie stawek podatku 
obowiązującego w roku 2006. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
Radna Maria Pakos przypomniała o złożeniu przez nią na wspólnym 
posiedzeniu komisji rady w dniu 6.12.2006 r. wniosku o obniżenie stawki § 1 
ust. 3 projektu uchwały - podatku od gruntów pozostałych , w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego od 1 m2 
powierzchni  z wys. 0,20 zł do wysokości 0,15 zł . 
Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska stwierdziła, że stawki podatków 
proponowane w projekcie uchwały są propozycją Wójta Gminy, który 
zdecydował o pozostawieniu  wysokości podatku od gruntów pozostałych , w 
tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego od 1 m2 powierzchni jak w projekcie uchwały w wys. 0,20 zł. 
Dodała, że wpływy z tego tytułu w roku 2006 były w wys. 16.100 zł. 
 
Przewodniczący Rady zdecydował poddać pod głosowanie jawne radnych 
formalny wniosek radnej Marii Pakos i zastosowanie w § 1 ust. 3 omawianego 
projektu uchwały stawki w wys. 0,15 zł. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  

 



radnych, przy obecności na sesji 15 radnych, 11 głosami „za” przy 4 głosach 
„wstrzymujących się” zdecydowała o wprowadzeniu w § 1 ust. 3 - podatek od 
gruntów pozostałych , w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego od 1 m2 powierzchni  wysokości 0,15 zł .   
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych, jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr III/10/06 w  sprawie podatku od nieruchomości /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Obrady sesji opuścili radni: Beata Dziemidowicz i Zbigniew Makara  – godz. 
1320 (obecnych na sesji jest 13 radnych)  
 

b) Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta,  
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego za 2007 rok 
przedstawiła i omówiła Kierownik Ref. Rozw. Gosp. i Gosp. Kom. Helena 
Adamkiewicz. Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 8               
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, 
poz. 1592 ze zmianami) do wyłącznej  właściwości rady gminy należy 
podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w 
odrębnych ustawach (ustawa o podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). 
Dodała, że średnią cenę skupu, o której mowa w ust. 1 projektu uchwały, ustala 
się na podstawie komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, 
ogłaszanego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor 
Polski" w terminie 20 dni po upływie trzeciego kwartału. Zgodnie z 
komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 17 października  
2006 r. opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 25  października 2006 r. 
Nr 74 poz. 745 średnia cena skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 
2005 r. wyniosła 35,52 zł za 1 q.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 6 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych, jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr III/11/06 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta,  

 



przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego za 2007 rok /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Na obrady sesji przybyli radni Beata Dziemidowicz i radny Zbigniew Makara – 
godz. 1330 – obecnych na sesji jest 15 radnych. 
 

c) Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych  
przedstawiła i omówiła Kierownik Ref. Rozw. Gosp. i Gosp. Kom. Helena 
Adamkiewicz. Poinformowała radnych, że  zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 
1592 ze zmianami) do wyłącznej  właściwości rady gminy należy 
podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w 
odrębnych ustawach (ustawa o podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). 
Na podstawie art. 10 ust 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  
2006 r. Nr  121 poz. 844 z późń.zm.) Rada Gminy, w drodze uchwały, określa 
wysokość stawek podatku od środków transportowych , z tym że roczna stawka 
podatku od jednego środka transportu nie może przekroczyć   rocznie górnych 
granic stawek  kwotowych w podatku od środków transportowych określonych 
przez ministra do spraw finansów publicznych który w drodze obwieszczenia,                     
w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej “Monitor Polski”.               
Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 10 października 2006 r. w sprawie 
określono minimalne  stawki podatku od środków transportowych  
obowiązujące w 2007 r. Stawki przeliczane są zgodnie z procentowym 
wskaźnikiem EURO i walut krajowych ogłaszanym w  Dzienniku Urzędowym 
Unii Europejskiej na pierwszy dzień roboczy października danego roku w 
stosunku do kursu EURO  w roku poprzedzającym rok podatkowy, w przypadku 
gdy wskaźnik ten jest wyższy niż 5 %. Przeliczone stawki zaokrągla się do 
pełnych groszy.  Zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia             
25 października 2006 r. (M.P. Nr 75 poz. 758  ogłoszono górne granice stawek 
kwotowych w podatkach od środków transportowych. Wobec powyższego 
dokonano w projekcie uchwały czynności technicznej polegającej na 
przeliczeniu stawek zgodnie ze wskaźnikiem.            
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 6 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  

 



radnych, przy obecności na sesji 15 radnych, jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr III/12/06 w sprawie podatku od środków transportowych  
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

d) Projekt uchwały w sprawie podatku od posiadania psów przedstawiła i  
omówiła Kierownik Ref. Rozw. Gosp. i Gosp. Kom. Helena Adamkiewicz. 
Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze 
zmianami) do wyłącznej  właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał 
w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach 
(ustawa o podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny).  Na podstawie art. 14  
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r. Nr 121 poz. 844 z 
późń.zm.) Rada gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku od 
posiadania psów, z tym że stawki nie mogą przekroczyć rocznie górnej granicy 
stawki  kwotowej w podatku od  posiadania psów określonej przez ministra do 
spraw finansów publicznych który w drodze obwieszczenia, w Dzienniku 
Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej “Monitor Polski”. Zgodnie z 
komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 14 października  
2005 r. opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 13 października 2006 r. Nr 
72, poz. 724 wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie 
pierwszych trzech kwartałów 2005 r. wyniósł 0,9 %. Stawki te corocznie 
podlegają podwyższeniu na następny rok podatkowy, z uwzględnieniem 
wskaźnika wzrostu cen detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych i są 
zaokrąglane w górę do pełnych groszy.   
Wobec powyższego dokonano czynności technicznej polegającej na 
przeliczeniu stawek zgodne ze wskaźnikiem i propozycją podatku Narok 2007 
jest stawka 37 zł  (w roku 2006 stawka podatku wyn. 36 zł). 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 6 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  13 głosami „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr III/13/06 w sprawie podatku od 
posiadania psów  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 
2006 r. 
 

 



Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. Poinformowała radnych, że uchwał zwiększa dochody i wydatki 
budżetu Gminy Górzyca o kwotę 32.651 zł. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 6 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr III/14/06 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 2006 r. 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7a 
Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca do 
Zgromadzenia Związku  Międzygminnego pod nazwą „Celowy Związek Gminy 
CZG-12” 
 
Wójt Gminy Tomasz Kowalczyk przedstawił kandydaturę radnej Marii Pakos 
na przedstawiciela Gminy Górzyca do Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego. Dodał, że radna Maria Pakos pełniła tę funkcję przez okres 
minionej kadencji i posiada duże doświadczenie w zakresie ochrony środowiska. 
 
Radna Maria Pakos podziękowała za złożoną przez Wójta Gminy propozycję 
jej kandydatury i wyraziła zgodę. 
 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca do 
Zgromadzenia Związku  Międzygminnego pod nazwą „Celowy Związek Gminy 
CZG-12” odczytała Kier. Ref. Rozw. Gosp. i Gosp. Kom. Helena 
Adamkiewicz. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 6 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  

 



radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr III/15/06 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca do 
Zgromadzenia Związku  Międzygminnego pod nazwą „Celowy Związek Gminy 
CZG-12” /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  II sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Ad. 9 
Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
 
Radny Ryszard Dębiński poinformował, że dzierżawca gruntów rolnych w 
Ługach Górzyckich zastosował do nawożenia pól mączkę kostną. Spytał czy jest 
to dozwolone, ponieważ unoszący się nieprzyjemny zapach nawet w Górzycy 
był bardzo uciążliwy, a ponadto czy dopuszczalne jest stosowanie nawozów 
pochodzenia organicznego? 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że wg jego wiedzy nie ma 
przeciwwskazań do stosowania w rolnictwie mączki kostnej w celu użyźniania 
gleby. Stwierdził, że jego zdaniem stosowanie mączki kostnej nie stanowi 
zagrożenia dla otoczenia,  jest stosowana przez wielu rolników, a zakaz jej 
używania  musiałoby wprowadzić  decyzją Powiatowy Lekarz Weterynarii. 
 
Radny Ryszard Dębiński złożył formalny wniosek o dokonanie zmiany Statutu 
Gminy Górzyca i powołanie II Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
W uzasadnieniu wniosku radny stwierdził, że powołanie II 
wiceprzewodniczącego wpłynie na rzetelność i przejrzystość realizowanych 
zadań oraz poprawi jakość pracy Rady Gminy. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli jest taka wola Rady na kolejną sesję 
przygotowany zostanie stosowny projekt uchwały. 
 
Ad. 10 
Wolne wnioski. 
Brak wolnych wniosków. 
 
Ad. 11 
Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy.  
 

 



Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął III sesję o godz. 1355. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Górzyca 
(-) Bogdan Nerko 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 
 

 


